
ROMÂNIA
JUDEȚUL  COVASNA

CONSILIUL LOCAL AL ORAȘULUICOVASNA

P R O C E S - V E R B A L   n r.  13/2023

Încheiat astăzi, 31 mai 2023, orele 1400, cu ocazia ȘEDINŢEI ORDINARE,
a Consiliului Local al oraşului Covasna.

Sunt  prezenţi  11  consilieri  în  sala  de  ședințe,  prin  mediul  online
participă dl Neagovici Vasile Cătălin și dl Bodo Tohotom. Lipsesc consilierii: dl
Fulop Csaba, dl Jeszenovics Albert și dl Vatany Ferenc. Întârzie d-na consilier
Becsek Eva.

Participă la şedinţă: primarul orașului, dl Gyerő József, secretar general, d-
na Vasilica Enea și director S.C. Gos Trans Com S.R.L., dl Csikos Tibor Zoltan.

Consilierii  au  fost  convocaţi  în  ȘEDINŢA  ORDINARĂ  prin  Dispoziția
primarului nr.    341/2023, care a fost adusă la cunoştinţa locuitorilor prin afişare la
sediul propriu şi pe site-ul primăriei și comunicată consilierilor prin e-mail la data
de 25 mai 2023.

Dl Primar  urează bun venit  tuturor consilierilor  care participă la şedinţa
ordinară a consiliului local din luna mai 2023, care se desfășoară în sala de ședințe a
Consiliului local al orașului Covasna.

Președinte de ședință pentru luna mai a fost ales dl consilier Enea Nicolae în
ședința extraordinară din 4 mai 2023.

Dl președinte de ședință prezintă ORDINEA DE ZI a ședinţei aşa cum a
fost propusă prin Dispoziţia Primarului, după cum urmează: 

1.  Proiect  de  hotărâre  cu  privire  la  modificarea  tarifelor  la  serviciul
public de salubritate „Colectarea şi transportul deşeurilor municipale” pe raza
oraşului Covasna.

2.  Proiect  de  hotărâre  cu  privire  la  aprobarea  bilanțului  contabil,  a
contului de profit și pierdere și aprobarea repartizării profitului net la S.C. Gos
Trans Com S.R.L. pe anul 2021.

3. Proiect de hotarâre privind cu privire la aprobarea execuției bugetare
pe 31.12.2022

1

www.p
rim

ar
iac

ov
as

na
.ro



4.  Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  Studiului  de  fezabilitate
pentru proiectul „Construire piste de biciclete în Orașul Covasna”.

5.  Proiect  de hotărâre cu privire la aprobare DALI pentru proiectul
„Reabilitare  sistem  rutier  și  canalizare  pluvială  în  străzile  Korosi  Csoma
Sandor, Debreczi Sandor, Livezilor”.

6.  Proiect  de hotărâre cu privire la aprobare DALI pentru proiectul
„Reabilitare sistem rutier DC 13”.

7. Proiect de hotărâre privind inchirierea prin licitație publica deschisă
a  spațiului  comercial  în  suprafață  de  18,48  mp  din  Clădirea  „Hala  pentru
produse agricole”, situată în incinta pieței agro-alimentare, oraș Covasna, str.
Ștefan cel Mare nr. 35.

8. Proiect de hotărâre cu privire la aprobarea Planului de perfecționare
profesională a funcționarilor publici din aparatul de specialitate al primarului
orașului Covasna, pe anul 2023.

9.  Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  documentației  cadastrale
pentru DEZLIPIREA IMOBILULUI ÎNSCRIS ÎN C.F. nr. 26848 COVASNA
(nr.  cad.  26848),  ÎN  DOUĂ  LOTURI,  Beneficiar:  S.C.  PRODUCȚIE
FORTUNA FOREST S.R.L.

10.  Proiect  de  hotărâre  Privind  acordarea  „PREMIULUI  DE
EXCELENŢĂ  AL  ORAŞULUI  COVASNA  PENTRU  ACTIVITĂŢI
ŞCOLARE” pentru patru elevi în anul 2023.

11. Diverse.

Se supune la  vot  ordinea  de zi,  care  se  aprobă cu  13 voturi  „pentru”–
unanimitate.

Înainte de discutarea punctelor de pe ordinea de zi, dl președinte de ședință
supune la vot procesele verbale nr. 10 – ședința ordinară din 27 aprilie 2023, nr. 11
– ședința extraordinară din 4 mai 2023 și nr. 12 – ședința extraordinară din 25 mai
2023. Procesele verbale sunt aprobate cu 13 voturi „pentru” – unanimitate.

Se trece la discutarea punctului 1 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu privire la modificarea tarifelor la serviciul public de salubritate „Colectarea
şi transportul deşeurilor municipale” pe raza oraşului Covasna.

Dl Csikos prezintă detaliat tarifele propuse spre aprobare.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

2

www.p
rim

ar
iac

ov
as

na
.ro



– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  turism  şi  agrement,  protecţia  mediului,  agricultură  şi

silvicultură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL - proiectul de hotărâre a

fost supus procedurii transparenței decizionale, fiind publicat pe site-ul și la sediul
Primăriei orașului Covasna. Ca urmare a publicării proiectului de hotărâre nu s-au
înregistrat la Secretarul orașului propuneri, sesizări, plângeri, reclamații

Discuții: Dl Gazda se interesează care va fi tariful final pe care trebuie să
plătească cetățenii.

Dl Csikos: 15 lei pe persoană.
Dl Molnar: în procent cât înseamnă această creștere?
Dl Csikos: 27 % la persoane fizice și aprox. 48 % la persoane juridice.
Dl Primar: se instituie și tariful diferențiat.
D-na Sasu se interesează de ce este diferența așa de mare între persoane

fizice și persoane juridice?
Dl Csikos arată că tarifele la persoane juridice nu au fost majorate la nivelul

corespunzător la ultimele majorări.
D-na Sasu:  în cazul persoanelor  juridice cum se calculează cantitatea de

deșeuri ridicată?
Dl  Csikos:  se  ia  cantitatea  estimată  plus  se  ia  în  considerare  cantitatea

prevăzută în contract încheiat cu fiecare în parte. Astfel poate vor fi mai motivați și
persoanele juridice să colecteze selectiv, mai ales că pentru selectiv nu se percepe
tarif.

Dl Ferencz: când o să ajungem să cântărim deșeul ridicat?
Dl Csikos:  trebuie  să  achiziționăm o mașină  nou nouță  cu cântar  pentru

europubele.
Dl Gazda: se observă în oraș că anumite reziduri sunt aruncate în natură.

Aveți evidența exactă a gospodăriilor care nu au contract încheiat cu Dvs.?
Dl Csikos:  cine nu are contract,  este  taxat  separat.  În afară de asta,  sunt

foarte multe case goale.
Dl Primar este interesat cum este configurat acest tarif, cum sunt stabilite

aceste prețuri. Se estimează cam cât consumă fiecare gospodărie?
Dl Csikos: tarifele au fost calculate pe baza cheltuielilor din anii anteriori.

Toate calculele se regăsesc în anexe.
Dl Primar: vizavi de persoane juridice: la Covasna o să fie cel mai mare

tarif din tot județul. Cum voi explica acest lucru la cetățeni? Nu putem să aducem
înapoi măcar un pic? În afară de asta, cum constatați dacă cineva colectează selectiv
sau nu? Aveți o procedură anume conform căreia va fi aplicat tariful diferențiat?

Dl Csikos: singura metodă este fotografiatul. Trebuie să știți că un sac costă
60 de bani.
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Dl  Primar:  deci  urmează  ca  oamenii  Dvs.  să  verifice  cine  colectează
selectiv.

Dl Csikos: da, o să verificăm cu toții, inclusiv eu, plus că o să cer și sprijinul
inspectorului de la mediu.

Dl Primar: trebuie să informăm oamenii să fie mai atenți de aici încolo, să
colecteze selectiv, dacă nu, se aplică tariful diferențiat.

Dl Viceprimar: tarifele la persoanele juridice în alte localități sunt mai mici,
de ex. la Tega este 204 lei/mc, la Târgu Secuiesc este 190 lei/mc.

Dl Csikos: nu sunt diferențe mari. Nouă așa ne-au ieșit calculele.
Dl Viceprimar: și pentru primărie costă mai mult.
Dl Csikos: fiecare oraș are specificul lui.
Dl Molnar: cetățenii mi-au atras atenția că gospodăriile primesc doar câte

un sac pentru selective, deși sunt ridicate 2 sau mai mulți saci.
Dl Csikos: eu am atras atenția angajaților să dea maximum 2 saci,  acolo

unde este cazul. 
Dl Gazda: ce se întâmplă dacă o gospodărie scoate 25 de saci de frunze?
Dl Csikos: am trimis adresă la fiecare gospodărie câți saci au voie să scoată

săptămânal.
Dl Primar: ca și propunere: înțeleg și calculelele, dar trebuie să avem în

vedere și  sensibilitatea cetățenilor,  propun ca tariful  la persoanele  juridice să fie
păstrat măcar la nivelul orașului Sfântu Gheorghe, la 204 lei/mc. 

Dl Csikos: nu putem modifica acum toate calculele, deocamdată trebuie să
rămână așa.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 13 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 87/2023
cu privire la modificarea, stabilirea tarifelor la serviciul public de salubritate
„Colectarea și transportul deșeurilor municipale” pe raza orașului Covasna

Se trece la discutarea punctului 2 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu privire la aprobarea bilanțului contabil, a contului de profit și pierdere și
aprobarea repartizării  profitului  net la S.C. Gos Trans Com S.R.L.  pe anul
2022.

Dl Csikos detaliază bilanțul contabil și contul de profit și pierdere.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 
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Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 13 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 88/2023
Privind aprobarea bilanţului contabil, a Contului de profit şi pierdere şi

aprobarea repartizării profitului net la S.C. Gos-Trans Com SRL pe anul 2022

Întră în ședință online d-na consilier Becsek Eva.

Se trece la discutarea punctului 3 de pe ordinea de zi, Proiect de hotarâre
privind cu privire la aprobarea execuției bugetare pe 31.12.2022.

Dl Primar prezintă referatul de aprobare.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL - proiectul de hotărâre a

fost supus procedurii transparenței decizionale, fiind publicat pe site-ul și la sediul
Primăriei orașului Covasna. Ca urmare a publicării proiectului de hotărâre nu s-au
înregistrat la Secretarul orașului propuneri, sesizări, plângeri, reclamații

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 89/2023
Privind aprobarea execuţiei bugetare pe 31.12.2022

Dl consilier Bodo Tohotom cu acordul celor prezenți părăsește ședința.

Se trece la discutarea punctului 4 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind aprobarea Studiului de fezabilitate pentru proiectul „Construire piste
de biciclete în Orașul Covasna”.

Dl  Primar:  facem  pași  în  cazul  proiectelor  implementate  prin  PNRR.
Proiectantul s-a străduit să se încadreze în costurile standard și a reușit acest lucru. În
măsura în care sunteți de acord cu aceste SF, putem comanda proiectul tehnic.

Comisia  pentru  programe  de  dezvoltare  economică  –  socială,  buget,
finanțe,  administrarea  domeniului  public  și  privat  al  orașului,  servicii  publice  și
comerț

– AVIZ FAVORABIL
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Comisia  pentru  amenajarea  teritoriului  şi  urbanism,  realizarea
lucrărilor publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții: Dl Bocan: între costurile standard și cele estimate de proiectant
sunt diferențe majore?

Dl Primar: nu trebuie să cofinanțăm acest proiect din bugetul local. Cele
estimate de proiectant corespund situației reale de pe teren. Problema este că avem
alte proiecte unde nu ne putem încadra în suma prevăzută,  așa va fi  și  în cazul
blocului  NZEB. În mai  multe  străzi  Electrica  are  în  proiect  reabilitarea  energiei
electrice, în unele locuri afectează lucrările efectuate de noi, nu pe proiecte. Ne-au
întrebat dacă suntem de acord să contribuim cu refacerea locurilor desfăcute de ei.
Trebuie să colaborăm și să ne sprijinim reciproc. Trebuie să știți că trebuie să punem
sub  pământ  întreaga  rețea  electrică  pe  strada  Gării  și  nu  numai.  Trebuie  să
temporizăm cele 2 lucrări ca ele să nu se suprapună, să sincronizăm aceste investiții.

Dl Holoșpin: vor fi pavate și intrările în gospodării?
Dl Primar: nu, proiectul nu prevede și accesul în gospodării. Chiar dacă va

fi traversată de utilaje, mașini, nu este infrastructură de transport rutier.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 13 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 90/2023
privind aprobarea documentației tehnico-economice, faza -Studiu de fezabilitate

și a indicatorilor tehnico-econnomici  pentru proiectul ,,Construire piste de
biciclete in Orasul Covasna", cod proiect C10-I1.4-481, beneficiar 

U.A.T. Orasul Covasna (PNRR/2022/C10/I1.4)

Se trece la discutarea punctului 5 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu  privire  la  aprobare  DALI  pentru  proiectul  „Reabilitare  sistem rutier  și
canalizare  pluvială  în  străzile  Korosi  Csoma  Sandor,  Debreczi  Sandor,
Livezilor”.

Dl Primar prezintă referatul de aprobare.

Comisia  pentru  programe  de  dezvoltare  economică –  socială,  buget,
finanțe,  administrarea  domeniului  public  și  privat  al  orașului,  servicii  publice  și
comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  amenajarea  teritoriului  şi  urbanism,  realizarea

lucrărilor publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
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Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții:  Dl  Gazda:  str.  Korosi  Csoma  Sandor  nu  este  inclusă  în  toată
lungimea lui.

Dl Primar: au fost anumite condiții de a participa la acest proiect, a fost
inclusă lungimea care era conformă cu cerințele impuse în ghid. 

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 13 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 91/2023
cu privire la aprobarea documentaţiei de avizare a lucrărilor de

intervenţii și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiţii
„Reabilitare sistem rutier și canalizare pluvială în străzile Kőrösi Csoma Sándor,
Debreczi Sándor, Livezilor”, în cadrul Programului Național de Investiții Anghel

Saligny

Se trece la discutarea punctului 6 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu privire la aprobare DALI pentru proiectul „Reabilitare sistem rutier DC
13”.

Dl Primar prezintă referatul de aprobare.

Comisia  pentru  programe  de  dezvoltare  economică –  socială,  buget,
finanțe,  administrarea  domeniului  public  și  privat  al  orașului,  servicii  publice  și
comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  amenajarea  teritoriului  şi  urbanism,  realizarea

lucrărilor publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 13 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 92/2023
cu privire la aprobarea documentaţiei de avizare a lucrărilor de

intervenţii și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiţii
„Reabilitare sistem rutier DC13”, în cadrul Programului Național de Investiții

Anghel Saligny

Se trece la discutarea punctului 7 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind  inchirierea  prin  licitație  publica  deschisă  a  spațiului  comercial  în
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suprafață de 18,48 mp din Clădirea „Hala pentru produse agricole”, situată în
incinta pieței agro-alimentare, oraș Covasna, str. Ștefan cel Mare nr. 35.

Dl Primar prezintă referatul de aprobare.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 13 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 93/2023
privind inchirierea prin licitatie publica deschisa a spatiului comercial in

suprafata de 18,48 mp din Cladirea „Hala pentru produse agricole”,
situata in incinta pietei agro-alimentare, oras Covasna, str. Stefan cel

Mare nr. 35

Se trece la discutarea punctului 8 de pe ordinea de zi,  Proiect de hotărâre
cu privire la aprobarea Planului de perfecționare profesională a funcționarilor
publici din aparatul de specialitate al  primarului orașului Covasna, pe anul
2023.

D-na Secretar General prezintă raportul de specialitate.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 13 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 94/2023
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cu privire la aprobarea Planului de perfecționare profesională a funcționarilor
publici din aparatul de specialitate al primarului orașului Covasna, pe anul

2023

Se trece la discutarea punctului 9 de pe ordinea de zi,  Proiect de hotărâre
privind aprobarea documentației cadastrale pentru DEZLIPIREA  
IMOBILULUI ÎNSCRIS ÎN C.F. nr.  26848 COVASNA (nr.  cad. 26848),  ÎN
DOUĂ LOTURI, Beneficiar: S.C. PRODUCȚIE FORTUNA FOREST S.R.L.

Dl Primar prezintă referatul de aprobare.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru  amenajarea teritoriului şi urbanism, realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 13 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 95/2023
privind aprobarea documentației cadastrală pentru DEZLIPIREA IMOBILULUI
ÎNSCRIS ÎN C.F. nr. 26848 COVASNA (nr. cad. 26848), ÎN DOUĂ LOTURI 

Beneficiar: S.C. PRODUCȚIE FORTUNA FOREST S.R.L.

Se trece la discutarea punctului 10 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
Privind  acordarea  „PREMIULUI  DE  EXCELENŢĂ  AL  ORAŞULUI
COVASNA PENTRU ACTIVITĂŢI ŞCOLARE” pentru patru elevi  în  anul
2023.

Dl Molnar arată că nu participă nici la deliberare, nici la vot.

Dl  Gazda  prezintă  raportul  de  specialitate  și  arată  că  regulamentul  are
lacune și trebuie modernizat. Din cinci dosare doar patru beneficiază de premiu, însă
și  al  cincelea  merita  din  plin  premiul.  În  asemenea  situații  se  ivesc  o  serie  de
probleme, dar comisia a decis în baza regulamentului aprobat de consiliul local.
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Comisia  pentru  învăţământ,  cultură,  sănătate,  protecţia  socială,  sport  și
tineret

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 13 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 96/2023
privind acordarea „PREMIULUI DE EXCELENŢĂ AL ORAŞULUI COVASNA

PENTRU ACTIVITĂŢI ŞCOLARE” pentru patru elevi

Se trece la discutarea punctului 11 de pe ordinea de zi, Diverse.
Dl Molnar este interesat în ce stadiu se află rezolvarea problemelor din str.

Podului, respectiv în ce stadiu se află lucrările de dezlipire parcelară din Chiuruș,
terenul aferent cabanei.

Dl Primar: str.  Podului  face  parte  din lotul  de 7 străzi,  unde acum se
întocmește studiul de fezabilitate. Nu putem să ne apucăm de executarea lucrărilor
până în momentul în care nu rezolvăm problemele edilitare în aceste 7 străzi și aici
este vorba de str. Luceafărului și str. Mihai Eminescu. Purtăm mai multe discuții
sistematice  cu  operatorul  de  apă  și  canal,  s-a  ajuns  la  concluzia  că  în  str.
Luceafărului fiind o infrastructură mai scurtă se ve realiza chiar în acest an de către
Gospodăria Comunală, iar pentru str. Mihai Eminescu partea de interior, către case,
nu au capacitatea să execute din propriile forțe acea infrastructură – acolo trebuie
schimbată toată rețeaua, și de canalizare, și de apă – atunci au cerut ofertă de la
firme și se pare că au obținut o ofertă avantajoasă, care ar fi de aprox. 600 mii lei
plus  TVA,  lucrare  pe  care  trebuie  să  executăm  cu  prioritate.  Asta  înseamnă  o
cheltuială destul de mare pentru oraș, dar trebuie să alocăm această sumă de bani. În
momentul în care avem rezolvate aceste probleme putem să mergem la Ministerul
Dezvoltării și să solicităm aprobarea executării lucrărilor. Ei trebuie să verifice dacă
sub carosabil toate lucrurile sunt  în ordine, altfel nu-și  asumă nimeni să vină să
spargă carosabilul nou făcut.

Din această  cauză eu nu pot să dau un termen,  urmăm pașii,  dacă anul
acesta  reușim să  rezolvăm problema  rețelelor  hidroedilitare,  între  timp  aprobăm
studiul  de  fezabilitate  pentru  cele  7  străzi,  comandăm  proiectul  tehnic,  în  mod
paralel  să  executăm  lucrările  hidroedilitare  astfel  încât  lucrările  efective  de
construire a carosabilului să le facem anul următor. Asta nu este o promisie, este
intenția noastră.

La nivel de DALI s-a ivit o problemă foarte mare la aceste 7 străzi din
primul  lot.  Standardul  de  cost  prevăzut  de  către  Guvernul  României,  Ministerul
Dezvoltării  nu bate cu costurile reale de executare a infrastruturii  pe teren. Știm
foarte  bine  că  alături  de  carosabil  am avea  nevoie  de  realizarea  rețelei  de  apă
pluvială, pe de altă parte trebuie să facem și trotuare acolo unde permite lățimea
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drumului și teoretic ar trebuie să facem și accesele în gospodării, numai că dacă
avem în vedere toate aceste intervenții nu ajung banii de nici un fel. Am solicitat
firmei care întocmește DALI-ul să reducă aceste costuri cât de mult posibil, fiindcă
nu avem cum să ne asumăm o contribuție de ordinul milioanelor de lei fiindcă nu
avem de unde, pentru că avem lângă asta multe alte investiții, și principiul era să nu
luăm credit, să ne descurcăm din sursele noastre. Într-o primă fază am fost sfătuiți să
renunțăm la trotuare și la accese, tocmai ca să reducem costurile și să ne încadrăm
cât de cât în acel standard de cost. S-a pregătit DALI-ul în această variantă și urma
să intrăm în ședința consiliului local propunându-vă să aprobați DALI -ul în această
formă,  cu  renunțare  la  toate  infrastructurile  pietonale  și  accesele  în  gospodării,
urmând ca în viitor, eventual dacă ar exista o posibilitate de depunerea cererii de
finanțare pe o axă POR care urmează a fi lansată pe mobilitate urbană sau pe o altă
axă, să rezolvăm aceste infrastructuri pe acea axă și cu finanțare externă. Doar că în
momentul  în  care  s-a  verificat  DALI-ul  redactat  în  această  formă  de  către
verificatori s-a constatat că există o diferență destul de mare între cererea noastră și
calculelele pe care am făcut și pe care am obținut finanțarea și indicatorii de proiect
cu ceea ce propune DALI-ul în această formă. Practic nu avem cum să scoatem
suprafețele pietonale chiar de tot, nu avem cum să renunțăm la rețeaua de preluare a
apelor  pluviale  pentru  că  atunci  ar  fi  probleme  cu  aprobarea  acestei  cereri  și
finanțării ei de către Ministerul Dezvoltării. 

Nu dorim să facem ceva care nu este funcțional,  o infrastructură rutieră
cum e către Pârtia de Schi pe str. Brazilor, sau str. Cuza Vodă, și atunci o să venim
cu propunerea – l-am rugam pe dl Inginer să modifice DALI-ul propus să aibă în
vedere  în  mare  măsură  ceea  ce  am  cerut  noi  la  depunerea  proiectului  de  la
Ministerul Dezvoltării – să aprobăm proiectul modificat cu trotuare unde se poate și
cu rețea pluvială și fără accese în gospodării.   

Dl Molnar: în acest proiect intră și zidul de sprijin?
Dl Primar: da.
Dl Gazda: cu cele 11 străzi putem să ținem ritmul?
Dl  Primar: pe  str.  Iustinian  Teculescu  s-a  acumulat  apa  pluvială  după

asfaltare, trebuie să rezolvăm problema. S-au apucat de asfaltare în str. Elisabeta și
pe str.  Spitalului.  Avem probleme pe str.  Petofi  Sandor cu cei  de la  gaze – s-a
rezolvat între timp - și cu cei de la ape, care trebuie să scoată conductele de sub case
și să facă branșamentele și lucrările de ajustare.

Dl Gazda: mai este și problema străzilor numerotate greșit, cu ele ce putem
face? Mașina de măturat nu intră pe strada către spital să măture. Cât de curând
trebuie modificat și regulamentul de acordare a premiului de excelență ca să nu mai
avem probleme în viitor.

Dl  Primar:  cei  care  au  propuneri  pot  să  le  facă,  noi  le  centralizăm.
Referitor la problema străzilor avem în lucru RENNS-ul, care urmează a fi aprobată,
dar am așteptat și rezultatele recensământului. 

Dl Ferencz: procesul cu returnarea mingii de fotbal s-a rezolvat?
Dl Primar: e în derulare.
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D-na Lungu: str. Toamnei este inclus în vreun proiect?
Dl  Primar:  da,  este  pe  programul  Saligny,  dar  sunt  probleme  cu

infrastructura edilitară.
D-na Lungu: întrebarea cetățenilor: str. Cuza Vodă rămâne cu 2 sensuri de

circulație?
Dl Primar: la modificarea sensului de circulației ne gândim în cazul mai

multor străzi. Unii nu sunt de acord, cu siguranță va fi scandal. Din str. Cuza Vodă
nu am avut solicitări din partea cetățenilor în acest sens.

Dl  Enea:  curge  mizeria  dintr-o  țeavă  spartă  la  Cardiologie  în  pârâul
orașului.

Dl  Viceprimar:  știm,  am  discutat,  dar  problema  trebuie  să  rezolve
Cardiologie, pentru că pe proprietatea lor este problema.

Dl Neagovici: din câte știu au fost cumpărate toate materialele necesare
pentru reparații, se va face un cămin nou, sperăm că în cursul săptămânii viitoare se
va rezolva problema.

Dl Enea: dl Calu m-a rugat să prezint problema lui, i s-a blocat calea de
acces pe proprietate.

D-na Secretar: este vorba de str. Cărămizilor unde terenul străzii este în
curtea  altora.  Nefiind  domeniu  public,  fiind  proprietate  privată,  doar  pe  cale
administrativă se poate rezolva problema.

Dl Gazda ridică problemele ivite în urma vizitei repetate a ursului. 
Dl Primar: este o problemă foarte mare, să vedem care va fi rezoluția. 

Înainte de închiderea ședinței dl Primar aduce la cunoștința celor prezenți
în sala de ședințe faptul că s-a aprobat cererea de finanțare depusă pentru dotarea
centrelor financiare din orașul Covasna.

Nefiind alte discuţii domnul Preşedinte de şedinţă mulţumeşte pentru
prezenţă şi închide şedinţa la orele 16.40.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ, SECRETAR GENERAL
                    DR. ENEA NICOLAE                                   AL ORAȘULUI
COVASNA,

ENEA VASILICA
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